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Referat 

 

1. Velkomst ved formanden 

Hans bød velkommen. 

 

2. Annelia deltager fra mødets start og orienterer om aktuelle 

politiske sager og SHS-teamet (Specialiseret HjemmeSyge- 

plejeteam) 

Annelia fortalte om SHS-teamet, der blev etableret for 8 år siden. 

Det er et samarbejde mellem Herlev, Ballerup og Furesø kommu-

ner. Finansieringen sker efter fordelingsnøglen antal borgere, uaf-

hængig af trækket på SHS-teamet fra de enkelte kommuner. Det 

udekørende sygeplejersketeam kører til kl. 23.00 om aftenen (ikke 

om natten). Annelia oplyste, at man i Furesø i nogle år har haft 

problemer med at få natsygeplejersker, men nu er der ansat 2. De 

har base i Hjemmesygeplejen. SHS-teamet benyttes fx, hvis man 

er bekymret for, om en borger skal indlægges. Teamet har tæt 

kontakt til 1813. Det har betydet, at man har undgået nogle ind-

læggelser. IV-behandlinger startes altid op af SHS-temaet, der så 

kan hjælpe. Annelia gennemgik oversigter over antal henvendelser 

fra de forskellige kommuner og fordelingen af Furesøs henvendel-

ser på enheder m.m. Aftalen omkring SHS-teamet er vedlagt refe-

ratet. Inge sagde, at fordelingsnøglen er til stor fordel for Ballerup 

og foreslog samarbejde med Rudersdal og Allerød i stedet for. 

 

Annelia fortalte kort om brugerundersøgelsen blandt pårørende til 

beboere på plejehjem, som er på ÆSU. Forvaltningen og Senior-

rådet har haft dialogmøde om undersøgelsen. 

 

Sagen om bestyrelser på plejehjem kommer op på udvalgsmødet i 
februar som en principbeslutning om at etablere bestyrelser. 
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Seniorrådet og forvaltningen vil gå i dialog i forbindelse med udar-

bejdelse af styrelsesvedtægt.  

Seniorrådet ønsker en rammestyring. Annelia sagde, at som det 

ser ud i dag, har hvert plejehjem et budget med udgangspunkt i 

plejehjemsharmoniseringen. Forvaltningen blander sig ikke i, hvad 

de skal bruge pengene på. Men de skal løfte kerneopgaven (om-

sorg og pleje). 

 

Inge spurgte, hvem der sørger for aktiviteterne. Annelia svarede, 

at det kan være personalet, Ældresagen eller Lillevangs Venner 

(på Lillevang). Det er blevet markant sværere at få frivillige til pleje-

hjemmene, da borgerne er så mærkede af deres demens. 

 

Der kommer også en orienteringssag på om UTilsigtede Hændel-

ser (UTH). Vi har en risikomanager i Furesø på tværs af ældre- og 

voksenområdet. Der kører uanmeldte tilsyn lige nu, vi må se resul-

taterne, hvordan står det fx til med medicinhåndtering. Det blev af-

talt, at tilsynsrapporterne gennemgår med Seniorrådet, når de 

kommer. 

 

 

3. Godkendelse og prioritering af dagsordenen 

Godkendt. 

 

 

4. Meddelelser fra Formanden, næstformanden/medlemmerne 

Hans og Judith har været madgæster i to af husene på Lillevang. 

Hans fortalte, at de blev vist rundt i produktionskøkkenet, hvor 

man laver mad fra bunden. De gør, hvad de kan, inden for det 

budget, de har. Økologiprocenten er på ca. 60. De grønne varer er 

økologiske. Seniorrådet mener ikke, at det bliver billigere at kon-

kurrenceudsætte produktionskøkkenet. En privat leverandør skal 

have en indtjening. Politikerne bør være realistiske. Med en ambi-

tion om at have 80 % økologi, må de bevilge køkkenet flere midler. 

 

Det blev nævnt, at der er problemer med offentlig transport om af-

tenen/natten ved Lillevang. Nogle medarbejdere siger op af 

samme grund. 

 

Hans og Judith har været til møde med borgmesteren, kommunal-

direktøren, Øjvind Vilsholm og Annelia om de nye sundhedsklyn-

ger. Borgmesteren og kommunaldirektøren har været til det 1. 

møde. Der blev givet en fin orientering. De fik talt om en samar-

bejdsform, hvor også Seniorrådet kan komme med input. 
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Hans og Judith har været til formands-/næstformandsmøde i dan-

ske Ældreråd. Hans deltog i en paneldebat om samarbejde med 

forvaltning og politikere. 

 

Der er temamøde i Danske Ældreråd i marts om medier og synlig-

hed. Hans og Judith deltager. 

 

Hans var til Regionsældrerådsmøde den 3. februar. Mødet var et 

kombineret repræsentantskabsmøde og orientering fra formanden 

for regionens sundhedsudvalg Christoffer Buster Reinhardt.  Regi-

onen har ca. 500 senge, der p.t. er lukket på grund af personale-

mangel. Især mangler der sygeplejersker indenfor anæstesi, ope-

rationsområdet og på de medicinske afdelinger. 

Der arbejdes med tiltag så andre fagrupper kan overtage nogle op-

gaver. Det mener mange er en god ide indtil det er deres egen 

gruppe, der så skal afgive opgaver. 

 

Der har været en artikel i Berlingske om iranske borgere med 

udenlandsk autorisation, hvor man i København har prøvet at lade 

dem arbejde på et plejehjem. Det har givet gode resultater. 

 

    

5. Valg til Danske Ældreråds bestyrelse 

Hans opstiller til en stedfortræderpost til Danske Ældreråds besty-

relse. 

 

Det blev besluttet, at Seniorrådet stemmer på Hans som stedfor-

træder og Jørgen Gettermann som bestyrelsesmedlem. 

 

 

6. Udbud af urologiprodukter 

Seniorrådet høres i forbindelse med udbud af urologiprodukter. 

Notat er vedlagt. 

 

Taget til efterretning med den bemærkning, at det er trist, at prisen 

er det væsentligste (eneste?) kriterium. Der bør være kvalitetskri-

terier, der tager hensyn til borgerne. 

 

7. Seniorrådets økonomi  

v/Birte  

 

Birte orienterede. 
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8. Høringssvar 

Der afgives høringssvar om udbud af urologiprodukter, jf. punkt 6. 

Der afgives høringssvar til lokalplanen om ”Spejdergrunden” på 

Kollekollevej. Seniorrådet finder grunden uegnet til etablering af 

boliger, herunder seniorboliger. 

 

  

9. Kommende punkter  

 

• Annelia deltager og orienterer bl.a. om Demenshandlings-

planen 

• Kommunaldirektør Nicolai Kragh Petersen deltager på mø-

det i marts. 

• Dorte Borup Jørgensen fra Det Danske Madhus kommer 

den 6. marts 

• Moviaaftaler, Lillevang 

• Tilbagemelding fra repræsentantskabsmødet den 3.-4. maj. 

 

 

10. Synlighed 

Ingen bemærkninger. 

 

 

11. Lukket punkt 

Ingen bemærkninger. 

 

12. Eventuelt 

Ingen bemærkninger. 
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